



ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒုသဝီပုၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လၢမးရှး ၁၁ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 23-318-11

ချၢၣ်လွံၣ်ထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ- SAC ခးလီၤနီၤစါကျိဖးဒိၣ်အပိ ဘၣ်ဒိသဝီဖိခံၤ လၢအကျါပာ်ဃုာ်ဒီးပိာ်မုၢ်ဖိသၣ် ၉ နံၣ်တၢ်ကၤ ဖဲမူကီၢ်ဆၣ် (လၢအိးကထိဘၣ် ၂၀၂၃နံၣ်)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၣ်ထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ် ဖဲလၢအိးကထိဘၣ် ၂၁သီ, ၂၀၂၃နံၣ် န့ၣ်လီၤ. ပုၤသဝီဖိခံၤလၢအမံၤမ့ၢ် စါဘ--- (သးနံၣ် ၄ဖဲနံၣ်) ဒီး နီၣ်ည--- (သးနံၣ် ၉နံၣ်) ဘၣ်ဒိသိဖျါ ထံကီၢ်တၢ်ပာ် တၢ်ပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) ခိၣ်ချ့သးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ်- (ခမရ-၃၀၇) အတၢ်ခးလီၤနီၤစါကျိဖးဒိၣ်ဆူ စ--- သဝီအပိန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ပိာ်ဖးထီၣ်အပိ စါဘ--- ဘၣ် ဒိဖဲအချၢၣ်ဃုာ်ဒီးမ့ၢ်နီၣ်ည---တခါအစုမုၢ်တူၢ်ကွံာ်သာဘိန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ခံၤလၢအိးကထိ ခါယါဘျီအသးလၢလီၢ်ကဝီၤဆူၣ်ချ့ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အစုပုၤ ဖဲတၢ်ဆါဟံၣ်လၢအအိၣ်ဖဲသဝီလၢအဘူးတဖျါအပူၤန့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢ SAC ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အပိ ဘၣ်ဒိစ့ၢ်ကိးကျိခိၣ်ဒုန့ၣ်လီၤ.¹

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	[SAC] ခးလီၤနီၤစါကျိဖးဒိၣ်ဆူသဝီတဖျါအပူၤ [ဘၣ်ဒိပုၤသဝီဖိခံၤဒီးကျိခိၣ်ဒု]
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၣ်မုၢ်သီ	လၢအိးကထိဘၣ် ၂၁သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရ့ၣ်)	စ---သဝီ, တီခိၣ်ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၣ်ထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိလၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အိၣ်ဖဲ လၢအိးကထိဘၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အိၣ်လၢ လီၢ်ကဝီၤ ပုၤမၤသကိးတၢ်တၢ်ကၤ ဖဲချၢၣ်လွံၣ်ထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လီၤအိၣ် လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် (KHRG) လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခံၤအတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲလီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤ ဘၢအိၣ်လၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိလၢတၢ်ကွဲးရဲပုၤအိၣ်ထီၣ်အိၣ်ဖဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိန့ၣ်လီၤ.

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ		
မံၤ	စီၤဘ---	နီၢ်ည---
သးနံၣ်	၄၆ နံၣ်	၉ နံၣ်
မုၢ်/ ခွါ	ခွါ	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ
ထီၣ်ပှၤ / သဘျုး	ဖိအိၣ် ၆၀၂ / [ထီၣ်ပှၤ]	-
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	မုၢ်ဆ့ၣ်မုၢ်ဂီၤ	-
တၢ်ဘျုးတၢ်ဘါ	ဘျုးထံခရံၣ်ဖိ	မိၢ်လုၢ်ပၢ်လၢ
တၢ်ဟံးမူဒါ/ လီၢ်လၢ	-	-
အိၣ်ဆိးဒုသဝီ	၈--- သဝီ	၈--- သဝီ

ပှၤလၢအမၤအပယုၣ်တၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၢ်လၢ	သးကျိၤ/ သးရ့ၣ်/သးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၢ်ကျဲ /သးကလၢ	အိၣ်အမံၤဒီးလီၢ်လၢ
-	-	SAC ခိၣ်ချ့သးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ်- (ခမရ- ၃၀၇)	၈---သဝီ, တီခိၣ်ကရူၢ်, အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးဖဲ ၃---သဝီ ဒီး မ--- သဝီဘၣ်စၢၤ	-

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲပှၤပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.

KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိတၢ်သ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ ခိၣ်ဖျါန့ၢ်ဟူၣ်ကျိၤဖးဒိၣ်သီၣ်အယိၣ်န့ၢ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံအဝဲဆဲးကျိၤဒီးလီၢ်ကဝီၤပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါဒီးအဝဲသ့ၣ်တဲကျါအီၤလၢ ၈--- သဝီဖိဘၣ်ဒိခံၣ်အဂ့ၢ်န့ၢ်လီၤ. ဖဲန့ၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံအဝဲလဲၤဝဲဆူတၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ် ဒီးထံၣ်လိာ်အသးဒီးပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိန့ၢ်လီၤ. ဖဲအဝဲလဲၤတုၤဆူ အ--- တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒါးဖဲ အ--- သဝီပှၤ, တီခိၣ်ကရူၢ်အခါ မၤဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီးပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိ ဒီးဒိန့ၢ်ဝဲပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိခံအံၤအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စ့ၣ်စ့ၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမုၢ်အတီၤလၢကျဲဒဲလဲၣ်.

ပှၤတၢ်တၢ်လၢဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤဆူ KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိအိၣ်န့ၢ်မုၢ်ဝဲ စီၤဘ---လီၤ. အဝဲဘၣ်ဒိဒီးကျိၤဖးဒိၣ်ကွဲးဖဲအချၢယံၤဒိဖိခိၣ်လၢအထွဲတကပၤန့ၢ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ခံၣ်တၢ်မုၢ်ဝဲ နီၢ်ည--- န့ၢ်လီၤ. KHRG ပျီပှၤပှၤမၤတၢ်ဖိမၤဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီးနီၢ်ည--- အမိၢ်, ဒိနီၢ်ည--- အမိၢ်ထံၣ်ဘၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤလၢအနီၢ်ကစၢ်ဒီး တူၢ်ဘၣ်ယုာ်ဝဲဒီးအဖိမုၢ်အယိၣ်န့ၢ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်

ပၢ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲၤပွဲၤတက့ၢ်.

ဖဲလါအိၣ်ကထိဘၢၣ် ၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲဂီၤခီ ၉:၃၀ နံၣ်ရံၣ်အဆၢကတီၢ် SAC အသး ခိၣ်ချ့သးရ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ်- (ခမရ-၃၀၇) အိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲ ၈---သဝီ, တီခိၣ်ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၢ, ချၢၣ်လွံၢ်ထွဲၣ်ကီၢ်ရ့ၣ် တဖၣ်ခးလီၤနီၤကျိၤဖးဒိၣ်ကအိၣ် ၈ ဖျါၣ် ဃုၣ်ဃုၣ်ဆူ ၈---သဝီ, တ---သဝီ, ဒီး န---သဝီ တဖၣ်လၢအအိၣ်သ့ၣ်လီၤအသးဖဲ တီခိၣ်ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၢအပူၤန့ၣ်လီၤ. ၈--- သဝီဖိခံၣ်ဘၢၣ်ဒိ ခီဖျါ SAC တၢ်ခးလီၤနီၤကျိၤဖးဒိၣ်အံၤအယိၣ်န့ၣ်လီၤ.ပုၤသဝီဖိခံၣ်ဂၤအံၤမ့ၢ်ဝဲ စီၤဘ--- ၄၆ နံၣ် ဒီးနီၣ်ည--- ၉ နံၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲကျိၤဖးဒိၣ်ချံၤလီၤတံၢ်တီတီလၢ စီၤဘ--- အဟံၣ်မဲၣ်ညါအဆၢကတီၢ် ဘၣ်ဖဲနီၣ်ဟ---ဒီးအဖိမုၢ်နီၣ်ည--- လဲၤဟးအိၣ်သ ကိးစီၤဘ--- အဟံၣ်ဖိဃီဖိဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. [ဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအဆၢကတီၢ်] ဘၣ်လၢ စီၤဘ--- ထုဘၢအခါန့ၣ်လီၤ. [ကျိၤဖးဒိၣ် ချံၤပိၤဖးထီၣ်အက့] ဘၣ်ဝဲ စီၤဘ--- လီၤလီၤန့ၣ်လီၤ. အဖိခံၣ်ဘၢၣ်တပုၣ်ဒီးအဖိဒိၣ်မုၢ် [နီၣ်ည---] တခီဘၣ်ဖဲအစုစုတပၤ, အစုစုကီၢ်အယံၣ်ဖျါထီၣ် ဒီး အစုစုတူၢ်ကွံၣ်သၢဘိန့ၣ်လီၤ.

စီၤဘ--- ဒီး နီၣ်ည--- ဘၣ်တၢ်ဆုၢ်အဝဲသ့ၣ်ဆူလီၤကဝီၤတၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒၢး ဖဲအ---သဝီ လၢအဝဲသ့ၣ်လဲၤဒီးကူဆါယါဘျါအသး လၢလီၤကဝီၤဆူၣ်ချ့ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်အအိၣ်တဖျါန့ၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤဘ--- စံးစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ “ယတဲသ့ၣ်လၢလီၤကဝီၤဆူၣ်ချ့ပုၤမၤ တၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်မၤဝဲအဂ့ၢ်ကတၢ် လၢတၢ်ကူဆါယါဘျါပုၤအဂီၢ်လီၤ. ယသံကွၢ်အဝဲသ့ၣ်လၢ မ့ၢ်ကျိၤဖးဒိၣ်က့အိၣ်တ့ၢ်ထီဖဲယ ယီၤဒုလီၤစ့ၢ်ခါ. ဘၣ်ဆၢအဝဲသ့ၣ်တဲယၤလၢတအိၣ်တ့ၢ်ထီဘၣ်. ယဆိမိၣ်ဒု ကျိၤဖးဒိၣ်ချံၤမ့ၢ်အိၣ်ကတၢ်ထီဃာ်ဒု ကဆါဖးဒိၣ် ညါ.”

နီၣ်ဟ--- အကျိၢ်မိၢ်တဒုဒီးကျိၢ်ဖါတဒု [လၢအစၢလီၤပၢ်ဝဲဖဲ စီၤဘ---အဟံၣ်ကရၢၢ်မဲၣ်ညါ] ဘၣ်ဒိစ့ၢ်ကိးဝဲန့ၣ်လီၤ.

စီၤဘ--- စံးစ့ၢ်ကိးလၢ တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤ ခီဖျါလၢ **ကညီၣ်ဒီကလုာ်တၢ်ထွဲၣ်ဖျါသးမ့ၢ်ဒိၣ် (KNLA) ဒီး တၢ်ဒီသဒၢကမုၢ်သး (PDF)** ညီၣ်န့ၢ်ဟးဝုၤဝီၤဝဲလၢလီၤကဝီၤပူၤအယိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၢသနာ်က့ စီၤဘ--- စံးဝဲလၢဖဲတၢ်ခးလီၤကျိၤဖးဒိၣ်ကဲထီၣ်သး အဆၢကတီၢ် တၢ်ဒုးတၢ်ယၢ်တအိၣ်ဘၣ် ဒီးသုးဖိၣ်စုကဝဲစ့ၢ်ကိးတအိၣ်ဖဲဟီၣ်ကဝီၤအံၤအပူၤနီၣ်တဖုဘၣ်. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိစံးစ့ၢ် ကိးဝဲလၢ SAC သုးဖိတဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ပညိၣ်လီၤလီၤလၢ ကမၤအၢမၤနးပုၤသဝီဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ပိာ်ထွဲထီၣ်ခံၣ်လၢတၢ်ခးလီၤကျိၤဖးဒိၣ်အံၤ, ၈---သဝီဖိတဖၣ်ပလီၢ်ပဒိပာ်အသးဒီးကတီၢ်ပာ်ဝဲမဲးတၢ် [ပာ်လီၤဝဲဖဲတၢ်ပူၤမဲာ် ညါ] လၢကဒီသဒၢလီၤအသးလၢတၢ်ခးလီၤကျိၤဖးဒိၣ်အံၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. စီၤဘ--- တဲဘၣ် KHRG ပျီပူၤပုၤမၤတၢ်ဖိလၢ, “ပုၤတနီၤ နီၤမၤပာ်မဲးတၢ် လၢကတြီဆၢဒီသဒၢလီၤအဝဲသ့ၣ်သးအဂီၢ်လီၤ. မ့ၢ်မ့ၢ်ယၢ်ဒု ကျိၤဖးဒိၣ်ချံၤမ့ၢ်လီၤတံၢ် ဖဲယဟံၣ်န့ၣ် ယကပာ်ကဲက့ၢ် လၢယတၢ်ဟံၣ်ဝဲလီၤ. ယတကတီၢ်ပာ်တၢ်လၢယကတြီဆၢလီၤယသးအဂီၢ်နီၣ်တမံၤဘၣ်. အခဲအံၤဒဲအ မ့ၢ်တၢ်စူၤကတီၢ်အ သီးမဲးတအိၣ်အါအါဘၣ်.” လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤအယိၣ် သဝီဖိတနီၤ ခူၣ်တၢ်ပူၤလၢကတြီဆၢဒီသဒၢလီၤအသးအဂီၢ်, ဘၣ်ဆၢသဝီဖိတနီၤနီၤခီ တၢ်ပလီၢ်ပဒိသးဒီးကတီၢ်ဆိပာ်အသးတအိၣ်နီၣ်တမံၤဘၣ်. မ့ၢ်လၢတၢ်ကဲထီၣ်သး [တၢ်ခးလီၤနီၤစီၤ

ကျိဖးဒိၣ်]အံၤတက်ထိပ်သးလၢဘၣ်ယံၣ်လံအယိန့ၣ်လီၤ. တက်ကဲထိပ်သးအံၤဝံၤအလီၢ်ခံ သဝီဖိတဖၣ်တူၢ်ဘၣ်ဝဲလၢ တၢ်ဘၣ် တၢ်ဘၣ်တအိၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်ဘၣ် ဒီးဘၣ်အိၣ်မူဝဲလၢတၢ်ပျံတၢ်ဖုးအပူၤထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၄) တပတီၢ်- တၢ်ယုန့ၣ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိတခါအံၤဖါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ပကသု တၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ် ဟ့ၣ်ပုၤအခွဲးလၢပကသု ဒီးရုၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိအံၤ ဒီးပာ်လီၤဘၢတၢ်လၢကြးပာ်လီၤဘၢအံၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤ ၄ ဘ့ၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဒိန့ၣ်အံၤဖဲ လါအိးကထိဘၣ် ၃သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲ အ---သဝီ, မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွီၢ်ထွၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤသ့ၣ် တဖၣ်အံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ စ---သဝီဖိ စီၤဘၢ---, သးနံၣ် ၄၆ နံၣ် ဒီး ဖိသ့ၣ်ပိာ်မုၢ်နီၣ်ည---, သးနံၣ် ၉ နံၣ် လၢအဘၣ်ဒိဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံအက့ ဖဲ SAC ဒိၣ်ချံသးရ့ၣ် နီၣ်ဂံၢ်-(ခမရ- ၃၀၇) ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဆူ စ---သဝီ, တီခိၣ်ကရူာ်, မူကီၢ်ဆၣ် ဖဲလါအိးကထိဘၣ် ၂သီ, ၂၀၂၃နံၣ် အနံၤန့ၣ်လီၤ. စီၤဘၢ--- ဘၣ်ဒိဒီးကျိဖးဒိၣ် ချံအက့ဖဲအချာ်ယံ, ဒီးနီၣ်ည--- ဘၣ်ဒိဖဲအစုစုဒိးအစုန့ၣ်တူၢ်ကွံာ်သၢဘိန့ၣ်လီၤ.တၢ်ဂီၤ အံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲသဝီဖိခံဂၢအံၤဒီးကူဆါသါဘျါအသးလၢ လီၢ်ကဝီၤ ဆုၣ်ချံပုၤမၤတၢ်ဖိအအိၣ် ဖဲအ---သဝီတၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒါးအပူၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဖိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိၣ်

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဖိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျ့တဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပျၢၣ်ဂ့ၢ်ဖိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒူသဝီဖိတဖုၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပျၢၣ်ပာ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖုၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမျၢၢ်တဖုၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘၣ် ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟ်သးသ့ၣ်တဖုၣ်န့ၣ်လီၤ. န့ၣ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖုၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.